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V Benešově, 21. března 2019 
 
 
Připomínky k novelizaci vyhlášky č. 294/2005 Sb. v rámci meziresortního připomínkového řízení 
 
 
Dobrý den,  
za Sdružení komunálních služeb si Vám dovoluji zaslat naši zásadní připomínku k aktuální novele 
vyhlášky č. 294/2005 Sb., včetně jejího podrobného odůvodnění.   
 
Připomínka/návrh: Požadujeme v příloze č. 4 bod č. 11 změnit nastavení parametru výhřevnosti 
z aktuální hodnoty 6,5 MJ/kg v sušině na hodnotu 6 MJ/kg v normálním vzorku odpadu.  
 
Odůvodnění:  
Z hlediska potřeby realizace technologií, které mohou ČR pomoci k nezbytnému splnění cílů nových 
evropských odpadových směrnic, se po několika posledních letech jednoznačně ukazuje zásadní potřeba 
přehodnocení vyhláškou nastaveného parametru výhřevnosti. Parametr výhřevnosti byl změněn novelou 
vyhlášky č. 387/2016 Sb. z původní hodnoty 8 MJ/kg v normálním vzorku novelou změněn na 6,5 MJ/kg 
v sušině. Zdvořile proto žádáme, aby nyní, když je vyhláška opět otevřena, byly připomínky znovu 
vyhodnoceny a aby věc byla vyřešena objektivizovaným způsobem, který se co nejdříve promítne do praxe 
odpadového hospodářství. 
Parametr 6,5 MJ/Kg v sušině je úzce vztažen proti třídícím linkám na komunální odpady, zatímco původní 
parametr byl nastaven na veškeré odpady ve vztahu k omezení jejich skládkování. Dalším problémem 
stávajícího nastavení parametru výhřevnosti je jeho vztažení k sušině, Odpady pro své úpravy a využití 
potřebují určité technologie, kdy s odpadem je nakládáno v reálném stavu, ve kterém se odpady vyskytují, 
nikoli ve stavu laboratorní sušiny.  
 
ČR je v určité fázi vývoje odpadového hospodářství a takto nastavený parametr prokazatelně brání rozvoji 
ze strany EU doporučovaných technologií. 
Věříme, že se MŽP bude v rámci vypořádání připomínek k aktuální novele podrobně zabývat. 
 
 

S pozdravem 
 
Bohumil Rataj 
Předseda  


